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Protokoll från sammanträde med 
samhällsutvecklingsnämnden 

Datum: 2025-03-10 

Tid: 13:00 – 15.40 

Plats: Sal Kvallsta, Knivsta kommunhus  

 

Mötet omfattar 
§ 11–23 
 

Ordförande: Mikael Rye-Danjelsen (KNU) 

Justerare: Anna Holmqvist Boulonois (M)  

Sekreterare: Sigrid Erwall 
 

Protokollet har justerats digitalt. Se sista sidan för digitala underskrifter.  

Anslagsinformation 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens hemsida.  

Protokollet justerades 13 mars och kan överklagas till och med 4 april 2025.  

Anslaget tas ned 5 april 2025. 

NÄRVAROLISTA 

Närvarande ledamöter 
Mikael Rye-Danjelsen (Knivsta nu), ordförande 
Mimmi Westerlund (Kristdemokraterna), 1:e vice ordförande 
Anna Holmqvist Boulonois (Moderaterna), 2:e vice ordförande 
Peter Brymér (Knivsta nu) 
Johan Helenius (Sverigedemokraterna) 
Peter Bergkvist (Miljöpartiet) 
Claes Litsner (Socialdemokraterna) 

Närvarande ersättare 
Patrik Gineman (Knivsta nu) 
Ivan Krezic (Knivsta nu) 
Lars Johansson (Centerpartiet) 
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Sigrid Erwall, nämndsekreterare 
Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef 
Alexander Jonsson, gatu- och avfallschef 
Anna Feltelius, park- och naturchef 
Edvin Borgestrand, förvaltningsekonom 
Gösta Bergman, översiktsplanerare 
Markus Ek, konsult 
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SUN § 11   Justering    

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
Protokollet justeras den 13 mars av ordföranden och Anna Holmqvist Boulonois (M). 

 

SUN § 12   Godkännande av dagordning    

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
Dagordningen godkänns med tillägg av beslutsärende, Investeringsprojekt 
gatubelysning Centralvägen. Numreringen justeras efter den punkten.   

 

SUN § 13   Anmälan av delegationsbeslut   SUN-2025/30  
 
Följande delegationsbeslut är anmälda: 
- Delegationslista bostadsanpassningsbidrag januari 2025 
- Delegationslista bostadsanpassningsbidrag februari 2025 
- Delegationslista Trafikverket januari-december 2024 
- Delegationslista W3D3 januari-februari 2025 
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SUN § 14   Verksamhetsberättelse och årsbokslut för 
samhällsutvecklingsnämnden 2024   SUN-2025/24  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
1. Samhällsutvecklingsnämnden godkänner verksamhetsberättelse och 
årsbokslut 2024. 
2. Beslutet anmäls till kommunstyrelsen, kommunfullmäktige och revisorerna 
för kännedom. 

Yrkanden 
Claes Litsner (S), Johan Helenius (SD) och Peter Brymér (KNU) yrkar bifall till utsänt 
förslag.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Samhällsutvecklingsnämnden har i uppdrag att genomföra ett årsbokslut och följa 
upp kommunfullmäktiges övergripande inriktning, uppdrag, mål och ekonomi per 
sista december 2024. Budgetavvikelsen för samhällsutvecklingsnämnden uppgick till 
+0,65 miljoner kronor.  

Edvin Borgestrand, förvaltningsekonom, och Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, 
informerade.  
 
Underlag till beslut 
- Tjänsteutlåtande 2025-01-31, Verksamhetsberättelse och årsbokslut 
- Rapport 2025-02-19, Verksamhetsberättelse och årsbokslut för 
samhällsutvecklingsnämnden 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Revisorerna 
Ekonomichef 
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SUN § 15   Motion 2024:08 från Peter Bergkvist (MP) – 
Starkare skydd för Boängsvägen   SUN-2024/214  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
1. Samhällsutvecklingsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
Kommunfullmäktige anser att motionen är besvarad. 
2. Presentation läggs till som underlag för beslut.  

Reservationer 
Peter Bergkvist (MP) och Claes Litsner (S) reserverar sig mot beslutet.  
För Peter Bergkvists reservation, se protokollsbilaga 1.  

Yrkanden 
Peter Bergkvist (MP) och Claes Litsner (S) yrkar avslag till utsänt förslag, samt att 
kommunfullmäktige bifaller motionen.    
Mimmi Westerlund (KD), Peter Brymér (KNU) och Johan Helenius (SD) yrkar bifall till 
utsänt förslag, samt att bilägga presentationen som underlag till beslutet.  

Propositionsordning 
Ordförande ställer utsänt förslag mot avslag. Han finner att nämnden beslutat i 
enlighet med utsänt förslag. 
Ordförande frågar sedan om nämnden kan lägga presentationen som underlag till 
beslut. Han finner frågan besvarad med ja.   

Sammanfattning av ärendet 
En motion har inkommit som föreslår att Knivsta kommun ska se över möjligheten 
att skapa ett starkare skydd mot exploatering av Boängsvägen. 
Samhällsutvecklingsnämnden gör bedömningen att nuvarande områdes-
bestämmelser utgör ett visst skydd och ser i nuläget inte att det finns resurser för att 
ytterligare se över möjligheten att stärka skyddet mot exploatering av Boängsvägen. 
Baserat på den samlade kompetensen inom förvaltningen görs bedömningen att det 
skulle behöva genomföras en detaljplan för att stärka skyddet av området. I nuläget 
finns inte pengar avsatta i budget för att genomföra ytterligare utredningar eller för 
att ta fram en detaljplan för området. 

Markus Ek, konsult, och Gösta Bergman, översiktsplanerare, informerade.  
 
Underlag till beslutet 
- Motion MP 2024-04-24, Starkare skydd för Boängsvägen 
- Tjänsteutlåtande 2025-02-11 
- Presentation 2025-03-10 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige  
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SUN § 16   Ledamotsinitiativ från Anna Holmqvist Boulonois 
(M) - Ändring av detaljplan Södra Ar etapp 1   SUN-2024/564
  

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden avslår ledamotsinitiativet och startar inte en 
detaljplaneprocess för att ändra del av detaljplan för Södra Ar etapp 1. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Detaljplan för Södra Ar etapp 1 har antagits och vunnit laga kraft under 2024. Ett 
ledamotsinitiativ har lämnats in till samhällsutvecklingsnämnden att ändra delar av 
detaljplanen för att möjliggöra vårdmottagning på flera fastigheter i området för att 
tillmötesgå fastighetsägarens tidigare önskemål om utveckling. Fastighetsägaren har 
vid fortsatt dialog informerat om att det i dagsläget inte finns något intresse av 
detaljplaneändringen.  
 
Underlag till beslut 
- Initiativärende DP Södra Ar etapp 1 2024-11-25 
- Tjänsteutlåtande 2025-02-10 

 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
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SUN § 17   Framtidsbild – översiktsplan 2035   SUN-2025/62  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden godkänner Framtidsbild – översiktsplan 2035, 
daterad, 2025-02-18, med tillägg av ett nytt stycke tio enligt följande: Runt Alsike 
station finns en variation av bostäder och service samt bytespunkter mellan färdslag. 

Reservationer 
Claes Litsner (S), Anna Holmqvist Boulonois (M) och Peter Bergkvist (MP) reserverar 
sig mot beslutet.  

Yrkanden 
Claes Litsner (S), Anna Holmqvist Boulonois (M) och Peter Bergkvist (MP) yrkar bifall 
till utsänt förslag med ändring och tillägg enligt följande: 

För det första att slutet av följande mening stryks: Boendemiljöerna är trivsamma 
samt har utvecklats med lyhördhet till platsens förutsättningar och i linje med 
trädgårdsstadens principer om grönska och blandad bebyggelse. 
För det andra att ett nytt tionde stycke läggs till enligt följande: Runt Alsike station 
finns en variation av bostäder, arbetsplatser och service samt bytespunkter mellan 
färdslag. 
 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU), Mimmi Westerlund (KD), Peter Brymér (KNU) och Johan 
Helenius (SD) yrkar att ett nytt tionde stycke läggs till enligt följande: Runt Alsike 
station finns en variation av bostäder och service samt bytespunkter mellan färdslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden frågar om samhällsutvecklingsnämnden kan anta framtidsbilden. Han 
finner frågan besvarad med ja.  

Ordföranden ställer sedan utsänt förslag mot yrkandet om att meningen om 
trädgårdsstaden ska strykas. Han finner att utsänt förslag vunnit bifall.  

Ordföranden finner att nämnden vill lägga till ett tionde stycke. Han ställer därefter 
sitt eget yrkande mot Claes Litsners yrkande. Han finner att nämnden beslutat att 
lägga till text enligt eget yrkande: Runt Alsike station finns en variation av bostäder och 
service samt bytespunkter mellan färdslag. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Ett beslut om framtidsbild sätter ramverket för arbetet med att ta fram Knivsta 
kommuns nya översiktsplan. Framtidsbilden tar avstamp från kommunens beslutade 
vision för 2040 samt översiktsplanens beslutade projektdirektiv. Genom ett beslut 
om framtidsbild översätts kommunens vision till ett översiktsplaneringsperspektiv 
och är ett steg i att strukturera kommunens nya översiktsplan. 
Framtidsbilden beskriver Knivsta kommun 2035 med utblick till 2050.  
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Gösta Bergman, översiktsplanerare, informerade.  
 
Underlag till beslut 
- Tjänsteutlåtande 2025-02-18 
- Rapport Framtidsbild 2025-02-18 
 
Beslutet ska skickas till  

Akten 
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SUN § 18   Investeringsprojekt hundrastgård   SUN-2025/54  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden ger startbesked för investeringsprojektet 
hundrastgård med en total investeringsbudget om maximalt 600 tusen kronor. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Idag finns tre hundrastgårdar i kommunen där hundar kan släppas lösa för lek, 
motion, socialisering och träning. Då kopplingstvång råder i kommunen finns behov 
av att anlägga ytterligare en hundrastgård i södra Knivsta för att uppnå en jämn 
fördelning överkommunen. 
Investeringar överstigande 500 tusen kronor ska ha ett igångsättningstillstånd. 
Igångsättningstillståndet syftar till att göra en kontroll om förutsättningarna har 
förändrats jämfört med när projektet budgeterades och som medfört andra 
prioriteringar. Projektet att anlägga en ny hundrastgård i Knivsta har en avsatt 
investeringsbudget om maximalt 600 tusen kronor.  
 
Underlag till beslut 
- Tjänsteutlåtande 2025-02-11, startbesked hundrastgård 
 
Beslutet ska skickas till  

Akten 
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SUN § 19   Samordnad upphandling av avfallskonsulter   
SUN-2025/64  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden genomför en samordnad upphandling 
av avfallskonsulter. 

 
Sammanfattning av ärendet 
För att kunna utföra verksamhetens uppdrag finns det inom vissa delar behov av att 
ta in senior kompetens. Att inom en liten organisation som Knivsta kommun besitta 
den bredd och kompetens som behövs inom verksamhetsområdet avfall är inte 
möjligt. Den avfallssamverkan som Knivsta kommun ingår i innebär att personella 
resurser kan delas mellan parterna, men inom vissa områden finns det fortsatt ett 
behov av att ta in konsultstöd.  
 
Underlag till beslut 
- Tjänsteutlåtande 2025-02-20 
 
Beslutet ska skickas till  

Akten 
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SUN § 20   Yttrande på plan för utveckling av den regionala 
persontågstrafiken i Uppsala län till år 2050   SUN-2024/68  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
1. Samhällsutvecklingsnämnden antar förslag till yttrande på remisshandling plan 
för utveckling av den regionala persontågstrafiken i Uppsala län till år 2050 
daterat 2025-03-04. 

2. Beslutet anmäls till kommunstyrelsen för kännedom.  

Yrkanden 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar att beslutet anmäls till kommunstyrelsen för 
kännedom.  

Propositionsordning 
Ordförande frågar om samhällsutvecklingsnämnden kan anta yttrandet med tillägget 
att beslutet anmäls till kommunstyrelsen. Han finner frågan besvarad med ja.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Region Uppsala har som regional kollektivtrafikmyndighet arbetat fram ett förslag till 
plan för utveckling av den regionala persontågstrafiken i Uppsala län till år 2050. 
Planen ska vara vägledande och utgöra underlag för den fortsatta utvecklingen av 
tågtrafiken till/från och inom Uppsala län. 
Knivsta kommun lyfter i sitt yttrande bland annat vikten av att säkerställa 
multipelkopplade tåg på samtliga avgångar, vikten för Knivsta kommun att 
möjligheten till kort restid mellan Knivsta station och Stockholm C kvarstår samt att 
regionpendelsystemet är positivt med trafikering av stationer dit en stor del av 
Knivstas arbetspendling sker samtidigt som korta restiden också erbjuds. 
Yttrandet lyfter också vikten av investeringar och utveckling inom kollektivtrafiken 
utöver järnvägsinfrastrukturen och att perspektivet att se till hela resan blir en 
avgörande faktor för att förflytta en än större resandeandel till kollektivtrafiken. 

Alexander Jonsson, gatu- och avfallschef, informerade.  
 
Underlag till beslut 
- Remisshandling Plan för utveckling av den regionala persontågstrafiken i Uppsala 
län till år 2050 
- Förslag till yttrande 2025-02-21 
- Tjänsteutlåtande 2025-03-04 
- Förslag till yttrande 2025-03-04 
 
 
Beslutet ska skickas till  
Akten 
Region Uppsala  
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SUN § 21   Investeringsprojekt gatubelysning Centralvägen   
SUN-2025/85  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
Samhällsutvecklingsnämnden ger startbesked för investeringsprojektet 
belysning Centralvägen med en total investeringsbudget om 800 tusen kronor. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Under 2024 genomfördes ett omfattande arbete med reinvestering i 
belysningsanläggningen i Knivsta kommun. De delar av anläggningen som berördes 
hade passerat sin tekniska livslängd och var i behov av reinvestering. Arbetet innebar 
även att Knivsta kommun moderniserade de delarna av anläggningen och 
åtgärderna innebar att driftskostnader och elförbrukning sänktes, samt att 
anläggningen även är förberedd för framtida effektstyrning. 
Det arbete som utfördes 2024 omfattade inte hela den delen av anläggningen som 
passerat sin tekniska livslängd. En av de delar som kvarstår är 
belysningsanläggningen utmed delar av Centralvägen. 
För att påbörja arbetet med reinvestering av belysningsanläggningen på 
Centralvägen behövs ett igångsättningstillstånd.  
 
Underlag till beslut 
- Tjänsteutlåtande 2025-03-07 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
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SUN § 22   Information från förvaltningen    
Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerade.   
 
 

SUN § 23   Information om studiebesök 5 maj    
 Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerade.     



Knivsta, 10 mars 2025 

Reservation mot beslut gällande Miljöpartiets motion om 

starkare skydd för Boängsvägen 

Miljöpartiet föreslår i sin motion att kommunen ser över möjligheten att skapa ett starkare 
skydd för Boängsvägen och dess omgivning mot exploatering. På Samhällsutvecklings-
nämndens möte den 10 mars 2025 beslutades att anse Miljöpartiets motion 2024:08 
besvarad. Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet och har svårt att se vad ”anses besvarad” 
innebär i detta fall. Beslutet grundar sig på att det saknas resurser i den nuvarande budgeten 
både för att göra en mer fördjupad utredning kring skyddet och att ta fram detaljplaner för 
området utmed Boängsvägen. Det hänvisas också till att det redan finns områdes-
bestämmelser från 1989 (ObKn11). Områdesbestämmelserna omfattar dock bara vissa delar 
av det nämnda området och det var just därför som Miljöpartiet i sin motion ville 
komplettera dessa och utvidga skyddet till att omfatta ett större område kring Boängsvägen.  

Miljöpartiet anser det viktigt att stärka områdets skydd mot ytterligare exploatering. Det är 
ett av få kvarvarande områden med egnahemsbebyggelse från början av 1900-talet i det 
växande Knivsta och Alsike. Om området exploateras ytterligare riskerar det både att öka 
biltrafiken på den smala vägsträckan och förändra den värdefulla kultur- och naturmiljön 
som präglar området.  

En snäll tolkning av nämndens beslut är att man inte anser det värt pengarna att prioritera 
ett högre skydd för området. Eftersom grunden för Miljöpartiets motion är att det behövs 
ett starkare skydd för området kring Boängsvägen, så reserverar jag mig mot beslutet.  

Peter Bergkvist, Miljöpartiet de Gröna 
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